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Slottoespraak n.a.v. de stemming Budget 2017 en aangepast MJP 

Woensdag 30 november 2016 

Mevrouw de voorzitter 
Collega’s uit de raad en deputatie 
Mijnheer de provinciegouverneur 
Mijnheer de provinciegriffier 

 

Naar goede gewoonte neem ik namens de deputatie nog even het woord voor de 
eindstemming. 

Straks wordt inderdaad gestemd over het aangepast MJP en het Budget 2017. Er 
waren een 80-tal tussenkomsten aangekondigd. Er zijn er nog een paar meer 
geweest want collega’s maken – terecht – ook gebruik van hun recht om mee te 
discussiëren. 

De door het Bureau voorgestelde opsplitsing tussen technische vragen en 
beleidstussenkomsten is minstens deels geslaagd. Misschien moet er nog meer 
ingezet worden op een echt beleidsdebat. Vanuit de deputatie zijn we daar zeker toe 
bereid. Naar goede traditie zijn de besprekingen - op een persoonlijk feit na -hoffelijk 
en correct verlopen. Indien dat niet het geval zou zijn, zouden we waarschijnlijk meer 
de pers halen. 

Oppositie en meerderheid spelen hun rol. Uiteraard zijn we het niet allemaal over 
alles eens, gelukkig maar. Er zijn interessante suggesties geformuleerd en ideeën 
aangereikt. Dat nemen we mee als deputatie, maar we weten ook – als we iets 
meenemen – dat we het vroeg of laat moeten terugbrengen.  

In snel tempo ga ik nog even in op een aantal aandachtspunten die geformuleerd 
werden door de fractieleiders.  

NVA stelt dat haar minimalistische visie op de rol van de provincie in contrast staat 
met het beleid van de deputatie. Dat is juist en daar zijn wij best trots op. Het 
intermediair bestuursniveau blijft vandaag in het Vlaanderen van vandaag belangrijk 
en we zijn financieel in staat onze engagementen na te komen én een extra focus te 
leggen op grondgebonden aangelegenheden. De kritiek dat er te weinig aandacht 
zou zijn voor prioritair beleid is juist en niet juist. Dit past in de BBC-filosofie : prioritair 
is beleid waarop gefocust wordt en waarover expliciet aan de raad gerapporteerd 
wordt. Het niet-prioritaire beleid is even belangrijk. Ik geef als voorbeeld het 
onderwijs. Je kan daar moeilijk elk jaar met grote nieuwe projecten en ideeën 
uitpakken. Het belangrijkste is kwalitief onderwijs aanbieden en we hebben er bewust 
voor gekozen om een beperkt aantal prioritaire beleidsdoelstellingen te formuleren. 
Zo hebben we het ook altijd in alle openheid gezegd. 
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Vlaams Belang stelt ook haar minimalistische visie en de afslanking is inderdaad ook 
een verevening. Voor de bevoegdheden die we verliezen, gaan de middelen ook 
effectief over in de toekomst. De provinciale belastingen dalen en de Vlaamse 
belastingen stijgen. En het finale resultaat is een nuloperatie. Door de gehanteerde 
rekenmethode is Oost-Vlaanderen wel benadeeld, nl. voor 2,2 miljoen euro. Maar 
men gaat dat rechtzetten is beloofd. En neen, ons beleid is geen copie van vorig jaar. 
Wel is er continuïteit en ruimte voor nieuwe initiatieven en investeringen. Onze 
kerntaken blijven zeer breed, zelfs na 1/1/18, en dat illustreert dat het intermediair 
bestuursniveau broodnodig blijft. 

Aan Groen blijf ik herhalen dat er wel degelijk op bio-landbouw ingezet wordt en het 
doet mij plezier dat uw fractie het Provinciaal Proefcentrum voor de Groententeelt in 
Kruishoutem met een bezoek vereerde om zich de visu van onze bio-activiteiten te 
overtuigen. Maar er is meer, we geloven inderdaad niet alleen in het belang van bio-
land- en tuinbouw, maar ook aan bio-economie die enorme mogelijkheden biedt ook 
voor de landbouwsector. De agrovoedingsindustrie zal meer doen dan enkel mensen 
voeden zoals het uitvoerig beschreven wordt in het laatste nummer van VILT dat juist 
de vraag behandelt wat onderzoekers, gespecialiseerd in landbouw, visserij en 
voeding, kunnen betekenen voor de bio-economie ? Diverse beleidsdomeinen zijn 
geanalyseerd. Er werd geslagen en gezalfd en op een bepaald moment wordt de 
vrees uitgedrukt of Vlaanderen zich wel correct aan de afspraken zal houden. Er 
werd al gezegd dat we veiligheidshalve een juridisch advies gevraagd hebben. En 
verder is het een correcte vaststelling dat het beleid vast ligt in het MJP. Waar nodig 
wijken we af en sturen we bij, maar het zou onlogisch zijn om elk budgetjaar opnieuw 
het geweer van schouder te veranderen. Continuïteit is inderdaad ons “Leitmotiv”, het 
weze herhaald. 

Fractieleider Willems van CD&V haar vraag naar halftijdse legislatuurevaluatie is 
terecht. We zijn bereid dit te doen en we maken daar werk van. We hopen daar in het 
eerste kwartaal van 2017 mee rond te zijn. Het is trouwens naar aanleiding daarvan 
dat we ons investeringsprogramma kritisch onder de loep zullen nemen en waar 
nodig bijsturen. Ik deel uw bezorgdheid of de Afslanking een verbetering inhoudt voor 
de modale Oost-Vlaming én de gemeenten en het middenveld, maar zoals ik ook al 
aangaf, proberen we er een positief verhaal van te maken. Gedane zaken hebben 
geen keer en kankeren doet de wereld niet vooruit gaan. De grondgebonden 
bevoegdheden bieden talrijke kansen voor een provinciaal niveau 2.0. De Afslanking 
houdt ons scherp. Over onze ambitie voor een klimaatgezond 2050 en de bijhorende 
acties, o.m. ook de 6 miljoen euro voor het fietspadenbeleid. Ons woonbeleid en de 
SVK’s liggen op het snijpunt van de grondgebonden en persoonsgebonden 
bevoegdheden. In elk geval kunnen we dankzij ons voorzichtig financieel beleid al 
onze engagementen honoreren in 2017, ook in de persoonsgebonden sectoren, 
ondanks het feit dat we de voorbije jaren reeds meer dan 30 miljoen euro verloren 
door de afschaffing provinciefonds in 2 fasen én het verdwijnen van de compensatie 
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voor de outilleringstaks.Met u stel ik mij de vraag of Vlaanderen het in de toekomst 
beter zal doen op dat vlak. 2017 is inderdaad een scharnierjaar. 

De fractieleider van Open VLD wijst op de Darwinistische noodzaak voor de 
provincies om zich aan te passen om te kunnen overleven in een veranderend 
bestuurlijk landschap. We zijn het daar als deputatie volmondig mee eens. Oost-
Vlaanderen zet daarop ook in, o.m. via het opgestarte traject Provincie 2.0 en dat is – 
het weze herhaald – de wil van de volledige deputatie, zeker voor de komende 
legislatuurjaren. Ook ons project nieuw Provinciehuis, waar in 2017 belangrijke 
stappen worden voorgezet, vormt een belangrijke schakel in het streven naar een 
efficiënte organisatie. 
En ik kan de fractieleider ook geruststellen : we zullen waken over onze centen en de 
Vlaamse overheid aan haar woord houden om de kloof tussen de gedaalde 
financieringsbehoefte en de minderinkomsten uit onroerende voorheffing te 
compenseren, samen met 4,2 miljoen voor de erfgoedcentra die uiteindelijk toch bij 
de Provincie Oost-Vlaanderen blijven. 

De SPa-fractieleider heeft – zoals ik reeds zei – gelijk. Het is inderdaad een 
technische materie, maar we proberen nu al extra info aan te leveren. Ik verwijs wat 
dat betreft ook naar de presentatie en de toelichting van onze financieel-beheerder 
en financieel adviseur op de Centrale Commissie en we bekijken waar we dat nog 
kunnen verfijnen en aanvullen. Uw ongenoegen over het traject “Afslanking” wordt 
gedeeld door de deputatie en we hebben inderdaad een spaarboekje, gelukkig maar. 
Want het is nodig om de gebudgetteerde initiatieven te financieren en er zijn nog tal 
van grote investeringsprojecten lopende of gepland, maar we zullen ook een“up-
date” maken van ons investeringsprogramma tegen volgend jaar. De provincies zijn 
inderdaad voor het grote publiek het best gekend via hun provinciale domeinen en 
onze fietssnelwegen. En we delen met velen in deze raad ook uw ambitie rond 
“wonen”. Dat blijkt uit onze cijfers. 

 

Slot  

Ik verwijs graag naar het citaat van onze provinciegriffier in het meest recente 
nummer van Pro Info onder de hoofding “Een pluim voor het personeel”, “We blijven 
als Provincie geloven in onze meerwaarde, ook in de toekomst. Het verhaal van de 
Provincie is een gezamenlijk verhaal, maar vooral het verhaal van onze 
medewerkers. We zijn alle personeelsleden die overgaan naar een ander 
bestuursniveau heel erg dankbaar voor hun jarenlange inzet, werkvermogen, respect 
en loyaliteit.” Ik heb daar niet veel aan toe te voegen.  

Onze financiën zijn gezond. We doen daar “verdacht” veel mee voor de Oost-
Vlamingen. Belastingen blijven bij de laagste van het Federale Koninkrijk. Meer nog 
16 % van de gezinnen is vrijgesteld van belastingen cfr. omnio-statuut ; bij de 
zelfstandigen is er een gedifferentieerd tarief gelet op het specifieke grondgebruik 
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voor de land- en tuinbouwers ; is er een verlaagd tarief voor de gepensioneerde 
zelfstandigen en het zal u opgevallen zijn dat bij artikel 3, 4e , in ons 
belastingsreglement Algemene Provinciebelastingen 2017, 4 woordjes weggevallen 
zijn tegenover de vorige versie : nl. “inclusief elke zelfstandige helper”; of m.a.w. die 
discussie is voortaan ook in Oost-Vlaanderen van de baan. Helper-zelfstandigen 
ressorteren in Oost-Vlaanderen alleen nog onder de belastingsregeling APB 
gezinnen.  

Met ons MJP en inzonderheid het Budget 2017 voorzien we in de nodige middelen 
en menskracht om de ambities van de Provincie Oost-Vlaanderen waar te maken, en 
om minstens in 2017 onze engagementen - die we bij het begin van de legislatuur 
aangingen – waar te maken. Ondertussen maken we werk van de Provincie 2.0.  

We honoreren met dit budget al onze afspraken, ook in de persoonsgebonden 
materies. We blijven in die zin dus een betrouwbare partner, zowel voor gemeenten, 
burgers als middenveldorganisaties en we nemen een aanzet naar onze verscherpte 
taakstelling vanaf 2018. De deputatie wil op onze eigenwijze manier mee het verschil 
maken in Oost-Vlaanderen en vraagt daarvoor met vertrouwen de goedkeuring van 
ons aangepast MJP 2014-2019 én van het budget 2017. 

 

Alexander (Sander) Vercamer 

Eerste gedeputeerde 


